
Referat UFIM Videomøe 03-12-2024 

 

Tilstede: Christoffer, Nicolai, Meike, Anders, Sandra, Anne, Sine. 

Fraværende: Thoms P, Helle. Michael 

Referant: CS  

 

Dagsorden: 

 

- Velkommen til nye medlemmer og kort præsentation (CS og alle) 

 

Nye medlemmer:  

Sandra Viggers, afdeligslæge, neuroanaestesiologsk afd. rigshospitalet. 

 

Anne Craveiro Brøchner, ledende overlæge for forskning, Bedøvelse og Intensiv, 

Universitetshospital Kolding, Syeghus Lillebælt 

 

Sine Wichmann, Afdelingslæge, Intensiv afsnit, Anæstesiologisk afdeling, Nordsjællands 

Hospital 

 

- Kort nyt fra afdelingerne (alle)  

Punktet udgår, da det er kort tid siden vi sidst havde møde. 

 

 

- Kommissorium (vedhæftet), gennemgang (CS)   

I seneste udgave af kommisorium (jan 2024) står der "UFIM er repræsenteret i 

Foreningen Intensiv Symposium Hindsgav (FISH)l". Det er aktuelt ikke muligt jvf 

vedtægterne, hverken for DASAIM eller FISH at lave repræsentation, da medlemmerne 

vælges ved generalforsamling. Det ændrer ikke ved UFIMs ønske om tæt samarbejde 

med FISH. Aktuelt, er det ikke et problem da både Anders og Anne er medlemmer 

begge steder. Vi vil til næste fysiske møde formulere tekst i kommisorium.  

CS foreslår: "UFIM arbejder på et tæt samarbejde med FISH". 

Det er muligt jvf DASAIMs vedtægter, at bestyrelsen kan udpege ekstra medlem, så her 

kan være en mulighed for at udpege en repræsentant fra FISH. 

 

- Hvad arbejder vi med i UFIM, årshjul. (CS) 

Arbejdsopgaverne for UFIM er formuleret i kommisorium. Det dækker bla. over: 

 

- Høringssvar, der kommer jævnligt høringssvar om forhold som invlverer Intensiv. 

Her formulerer UFIM høringssvar på vegne af DASAIM. 

 

- Godkendelse af Guidelines. Guidelinegruppe, laver og opdaterer guidelines. Ift. 

DASAIMs endorsement og pupblicering på hjemmesiden, godkender UFIM forinden. Nye 

guidelines sendes til bestyrelsen.  

UFIM kan selv formulere holdningspapir, eller guidelines. Rekommandationer for 

Intensiv Terapi er udarbejdet af UFIM. 

 

- Planlægning af årsmøde ift Intensiv relaterede sessioner. 

 

 

- Hvad skal vi arbejde med det kommende år ? (alle) 

Generelt enighed i at UFIM gerne må være mere synlig, og gerne arbejde med andet 

end årsmøde planlægning. Flere emner kom frem: 

Intensivs arbejdsopgaver i fremtiden (mere eller mindre at lave?) 

Uddannelse af kommende intensivister 



Bæredygtighed / Hvad skal vi lave mindre af 

Synlighed af udvalgsarbejde (Nyhedsbrev, kommunikation) 

end of life 

mfl.  

 

- Arbejdsgruppen for Intermediær terapi (CS, alle) 

Gruppen inviteres til kommende møde, ift drøftelse af status og arbejdsopgaver. 

 

- Nyt fra Guidelinegruppen (Nicolai) 

Der arbejdes på optimering af høringsperiode for guidelines, med publicering 10.dec 24, 

så der er mulighed for kommentering inden Guidelinemødet 

 

- Nyt fra SSAI (Meike) 

Punktet udgår 

 

- Nyt fra ESCIM (Sine) 

Sine er ny repræsentant i ESICM. Og er ved at danne sig overblik over opgaverne. Der 

er meget få danske medlemmer af ESICM. 

 

- Møderække 2025 

 

Vi har tidliger afholdt 2 fysiske møder, og 4-5 videomøder: 

Aftales: Video 27/1-24 (CS udsender invitation) 

Fysisk møde foreslag om Hillerrød 3/3-25 (Sine undersøger). Evt med invitation af 

Intermediær arbejdsgruppe, og rundvisning på Intensiv/intermediær. 

Møderække resten af året aftales ved næste videomøde. 

 

- Evt 

Nicilai fortæller om Fyraftensmødet 7/1-25 på Riget, invitation er udsendt. 


